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A M A G Y A R S Z O C I A L I S T A M U N K Á S P Á R T L A P J A 

Választási nagygyűlésekre 

Az új parlament formaija törvényekké 
a XI. kongresszus határozatait 

Zsúfolásig megtelt tegnap, pénte-
ken délután a szegedi Sportcsarnok: 
több mint háromezren vettek részt a 
Hazafias Népfront Városi Bizottsága, 
az MSZMP Szeged Városi Bizottsága, 
a KISZ Városi Bizottsága, a Szakszer-
vezetek Megyei Tanácsa és Szeged 
megyei város tanácsa által szervezett 
szegedi választási nagygyűlésen. Az 
egész város képviselve volt: vala-
mennyi választókerület, üzem, intéz-
mény, hivatal dolgozói eljöttek. Külö-
nösen fel tűnő volt a fiatalok nagy-
arányú részvétele. Kellemes hangulat-
ban. a Munkásőrség zenekarának in-
dulóira gyülekezett a népes hallgató-
ság, amely 3 órakor hosszan tar tó 
tapssal üdvözölte a nagygyűlés elnök-
ségét: Apró Antalt, az MSZMP Po-
litikai Bizottságának tagját , az or-
szággyűlés elnökét, Szeged 1. számú 

választókerületének képviselőjelöltjét; 
Győri Imrét, az MSZMP Központi Bi-
zottságának t i tkárá t ; dr. Komócsin 
Mihályt, a Csongrád megyei pártbi-
zottság első t i tkárá t ; dr. Perjést Lász-
ló megyei tanácselnököt; Török Jó-
zsefet, a Szeged városi pártbizottság 
első t i tkárá t ; Papp Gyulát, Szeged 
megyei város tanácsának elnökét; 
Nagy Istvánt, a Hazafias Népfront 
megyei bizottságának elnökét, a tá r -
sadalmi és tömegszervezetek, üzemek, 
kulturál is és tudományos intézmények 
delegátusait a szegedi országgyűlési 
képviselőjelölteket. 

A munkásőr-zenekar a Himnuszt 
játszotta, majd Korács János, a Sze-
gedi Nemzeti Színház művésze sza-
valt, Ezután dr. Kedvessy György 
egyetemi tanár, a Hazafias Népfront 
Szeged városi bizottságának elnöke 

köszöntötte a népes hallgatóságot és a 
választási nagygyűlés elnökségét. Be-
számolt arról, hogy Szegeden az el-
múlt hetekben 23 jelölő gyűlést tar-
tottak, s ezeken közel 7 ezer válasz-
tópolgár vett részt. A jelölő gyűlése-
ken a választópolgárok közül 123-an 
kértek szót, s a jelöltek személyével 
való egyetértés mellett 77 közérdekű 
témára hívták fel a figyelmet. Ezeken 
a gyűléseken a lakosság elfogadta 
képviselőjelöltnek a Hazafias Nép-
f ront jelöltjeit, akiket a népf ron t el-
nöke bemutatot t a tegnapi nagygyű-
lésen. 

A szép számmal összesereglett vá-
lasztók előtt Apró Antal mondott 
nagy érdeklődéssel fogadott beszédet, 
melyet sokáig kísért a hallgatóság 
egyetértő tapsa. 

A választási nagygyűlésen dr. Ked-
vessy György mondott zárszót 

Apró Antal beszede 
— Ezekben a hetekben or-

saágunk választópolgárai sok 
száz jelölő gyűlésen tanács-
koztak meg, hogy a Hazafias 
Népfront l is táján kiket je-
löljenek az országgyűlés 352 
képviselői mandátumára . 

A jelölő gyűléseken, a kép-
viselőjelöltek beszámoló 
gyűlésein százezrek vettek 
részt az országban. 

Ez a nagy aktivitás és ér* 
deklődé6 - a közügyek i rán t 
szép. példája politikai élé-
tünkben a demokrácia széles 
körű gyakorlásának, s bi-
zonysága annak, hogy 

az állampolgárok felelőssé-
get éreznek az ország je-
lene és jövője i ránt 

— mondta bevezetőjében Ap-
ró Antal, m a j d a június 15-
re kiír t képviselő-választás 
jelentőségéről és a Hazafias 
Népf ron t választási fe lhívá-
sáról beszélt. Ezzel összefüg-
gésben megjegyezte: amikor 
az állampolgárok a választó-
kerületben a szavazóurnák-
hoz mennek, 

nemcsak képviselőt válasz-
tanak, hanem egyben sza-
vaznak ar ra a poli t ikára is, 
amelyet az MSZMP és a 
Hazafias Népfront képvisel. 
A választási nagygyűlés 

szónoka ennek a poli t ikának 
a megvalósulási fo lyamatá-
ról, országos és helyi ered-
ményeiről szólott a további-
akban. Csongrád megyéről 
szólva megállapítot ta: az 
utóbbi években, a gyors ipa-
ri fejlődés eredményeként , 
fe j le t t mezőgazdasággal ren-
delkező ipari jellegű megyé-
vé vált. Az ipari beruházá-
sok gyors ütemben, az orszá-
gos átlagot meghaladó mér -
tékben növekedtek, s külö-
nösen jelentős volt a fej lő-
dés a nehézipari ágazatok-
ban és az építőiparban. E 
folyamatban megkülönbözte-
te t t figyelem illette Szege-
det, az ország egyik legje-
lentősebb ipari és szellemi 
központját . A város társadal-
mi és gazdasági s t ruk tú rá j a 
jelentősen á ta lakul t ; szám-
belileg és politikailag meg-
erősödött a nagyipari m u n -
kásosztály; korszerűsödött az 
ipa r és ezzel tovább nőtt a 
Város országos jelentősége. 

Csongrád megye nehézipa-
ra a negyedik ötéves terv-
ben a legnagyobb arányban 
részesedett a beruházások-
ból. 

lAz ipari beruházásoknak több 
min t fele a kőolaj- és föld-
pazbányászatot szolgálta, 6 
ezzel országosan is döntő j c j 

Apró Antal beszédét mondja 

lent'őségűvé vált Csongrád 
megye szénhidrogén-termelé-
se. Mai ismereteink szerint 
itt az Alföldön található or-
szágunk olaj - és gázvagyo-
nának mintegy 90 százaléka, 
az olajvagyon 80, a gázva-
gyon 60 százalékát a szegedi 
mező és más kisebb megyei 
lelőhelyek képviselik. A ki-
termelés mintegy 10 mill iárd 
forintos beruházással terv-
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szerűen folyik, s nemcsak az 
ipari létesítmények sokasod-
nak, hanem az olajbányá-
szatban dolgozó több ezer 
munkás műszaki, szociális és 
kulturál is ellátottsága is ja-
vul. így 

az Alföld kincse nemcsak 
az ország ipari fejlődésé-
nek egyik fontos a lapját 
jelenti, hanem óriási a je-
lentősége a megye és Sze-

ged gazdasági prosperitása 
szempontjából is. 

Nemtsak megvál toztat ja a 
megye arculatát , nemcsak 
egyszerűen jó munkaalka l -
mat teremt, hanem kialakul 
itt, Szeged környékén egy 
új, magasan képzett, öntuda-
tos ipari munkásgárda is. 

Elismeréssel emlékezett meg 
Apró Antal Csongrád megye 
mezőgazdaságának, élelmi-
szer-termelésének magas 
színvonalú munká já ró l is. 

A mezőgazdaság szocialista 
nagyüzemei m á r . ál l ják a 
nemzetközi összehasonlí-
tást is. 

A búzatermés átlaga 10—12 
év alat t megkétszereződött, 
kenyérgabona-termesztésünk 
elérte a világszínvonalat, ö t 
év alat t kukoricatermesztési 
eredményeink is megduplá-
zódtak. Az élelmiszerfogyasz-
tás ma 75 százalékkal maga-
sabb hazánkban, mint a fel-
szabadulás előtt. Továbbra is 
minden támogatást meg kell 
adnunk ennek a népgazdasá-
gi ágnak, mert , 

az ország nemcsak olajat és 
gázt kér Csongrád megyé-
től, hanem több zöldséget, 
gyUmölcsöt, élelmiszert. 
A gazdálkodás eredményei-

(Folytatás a 3. oldalon.) 
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Somogyi Károlyné felvételei 
A nagygyűlés résztvevőinek egy csoportja. 

Befejeződött 
az etikai tudományos 

konferencia 
Tegnap, pénteken befejező-

dött Szegeden az etikai tudo-
mányos továbbképző konfe-
rencia háromnapos országos 
tanácskozása. Az üléseken 
részt vevő etikusok Szocia-
lizmus és erkölcs témakör-
ben tar to t tak előadásokat, 
hozzászólásokat, vi tat ták meg 
nézeteiket. 

Az etikai tudományos ta-
nácskozásra Szegedre érke-
zett há rom neves külföldi fi-
lozófust, N. A. Parnyukot, az 
Ukrán Tudományos Akadé-
mia Filozófiai Intézetének 
igazgatóját, H. Boecköt, a 
Hallei Egyetem professzorát 
és M. Szemovot, a Szófiai 
Egyetem docensét tegnap dél-
előtt a megyei pártbizottsá-
gon fogadta dr. Komócsin 
Mihály, az MSZMP Csongrád 
megyei bizottságának első t i t-
kára . A szívélyes hangulatú 
találkozón részt vett dr . Tóth 
István, az MSZMP Központi 
Bizottságának alosztályveze-
tője és dr . Bence László, a 
filozófiai tudományok kandi -
dátusa, az Oktatási Minisz-
tér ium Marxizmus—Leniniz-
mus Oktatási Főosztályának 
vezetője is. Dr. Komócsin 
Mihály üdvözlő szavai u tán 
dr. Koncz János, a megyei 
pártbizottság t i tkára tá jékoz-
ta t ta az etikai tudományos 
konferencia külföldi előadóit 
Csongrád megye gazdasági, 
társadalmi, szociális és kul -
turá l is helyzetéről, fej lődésé; 
r ő l . 

A há romnapos tanácsko-
zássorozat befejeztével a r ra 
ké r tük dr. Farkas Endrét , a 
filozófiai tudományok kandi -
dátusát , az Eötvös Loránd 
Tudományegyetem Filozófiai 
Tanszékének docensét, az Ok-
tatási Minisztérium Etikai 
Bizottságának elnökhelyette-
sét, ér tékel je a konferencia 
munká j á t . 

— Negyedik alkalommal 
rendezték meg az országos 
etikai tudományos tovább-
képző konferenciát. Miért ép-
pen Szocializmus és erkölcs 
témakörét vitatták meg a sze-
gedi tanácskozáson? 

— Az etikusok eddigi or-
szágos konferenciáin á l ta lá-
nos etikai kérdésekkel foglal-
koztunk. Az erkölcs ál talá-
nos elméleti problémái u tán 
most, a szegedi konferencián 
orientált témát , a szocializ-
mus és erkölcs összefüggé-
seinek kérdéseit igyekeztünk 
tisztázni. A valóságról á l ta-
lános elméleti szinten be-
szélni mindig felelősségteljes 
feladat . A társadalmi felté-
telek most ér tek meg ahhoz, 
hogy a szocializmus és er-
kölcs kérdéseiről tudományos 
lelkiismerettel vi tatkozhas-
sunk. Melyek ezek a fel téte-
lek? Mindenekelőtt a szocia-
lizmus három évtizedes való-
sága, mely ösztönösen vagy 
tudatosan magába foglal ja 

múl tunkat , jelenünket, és 
csírá jában jövőnket, a szo-
cialista erkölcs gyakorlatát . 
Másrészt a szocializmus lét-
viszonyai nem azonosak a 
szocialista léttel. Politikai és 
gazdasági életünk szférái m á r 
jórészt fel térképezettek, ez 
előfeltétele a szocialista er-
kölcs vizsgálatának. Harmad-
szor, széles körű, konkrét er-
kölcsi gyakorlatra támasz-
kodhatunk, a felsőoktatási in-
tézmények, a mozgalmi és tö-
megszervezetek eredményei-
re. A mostani konferenciánk-
nak v i tá já ra inspirálóan ha-
tott az MSZMP XI. kong-
resszusa, mely a fej le t t szo-
cializmus felépítését tűzte 
célul. Ennek a fejlet tségnek 
egyik feltétele a komplexi-
tás. Szocialista építésünk el-
ső szakaszára a politikai 
harc, másodikra a gazdasági 
építés, míg a harmadikra , a 
jelenlegire a komplexi tás 
jellemző. Ennek jelentős ösz-
szetevője a szocialista tudat , 
a szocialista etika. A közös-
ségi és egyéni erkölcs fej lő-
dése, melynek célja, hogy az 
életszínvonal helyét elfoglal-
ja az átfogóbb kategória, az 
életmód. 

— Hogyan értékeli a kon-
ferencia munkáját, melyek 
voltak a vita fő kérdései? 

— Mindenekelőtt le kel! 
szögezni, nagyon jó körül-
mények között rendezték 
meg a mostani szegedi tudo-
mányos konferenciát . Tuda-
tosan igyekeztünk elkerülni 
szakmai betegségünket, a mcw 
ralizálást és az etikai n ihi -
lizmust. A tanácskozás leg-
főbb cél ja a problémák fel-
térképezése és megfogalma-
zása volt. Igyekeztünk pon-
tos elemzéssel közelebb ke-
rülni nemcsak az elméleti 
tisztázáshoz, de a konkré t 
módszertani feladatokhoz is. 
A konkrét feladat, az alap-
vető cél és az eszmény d ia-
lek t iká jának há rmas egysé-
gében vizsgáltuk Szocializ-
mus és erkölcs problémakö-
rét . 

— A konferencia tudomá-
nyos eredményei hogyan 
építhetők be mindennapi gya-
korlatunkba? 

— A háromnapos konfe -
rencián felsőoktatási intéz-
mények marxizmus—leniniz-
mus tanszékeinek oktatói és 
a megyei oktatási igazgató-
ságok et ikával foglalkozó 
munkatársa i vettek részt. Igy 
elérhető, hogy az Itt szer-
zett tapasztalatok, e redmé-
nyek beépíthetők a felsőok-
tatási tananyagba és a pá r t -
oktatásba is. Az elméleti tisz-
tázáson túl nem hanyagol-
ható el a személyes pé lda-
muta tás sem, mind többünk-
nek kell élni a feszí tet tebb 
normák szerint, melyek a 
szocialista erkölcsiséget meg-
testesítik. 

T. fi. 

Elutazott a kubai 
pártmunkásktíldőttség 

A Kubai Kommunis ta 
Pá r t Központi Bizottságának 
pártmunkásküldöttsége, ame-
lyet Rodolfo Puente Ferro, 
a K K P KB alosztályvezetője 
vezetett, pénteken elutazott 
Budapestről. A kubai pá r t -
munkásokat fogadta Győri 
tarc, az MSZMP. K B t i t -

kára . A küldöttséget a Fe-
rihegyi repülőtéren dr. Vi-
dovszky Kálmán, az MSZMP 
KB alosztályvezetője búcsúz-
tat ta. Jelen volt Carlos J . 
Perez, a Kubai Köztársaság 
budapesti nagykövetségének 
ideiglenes ügyvivöja. 


